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„Prodávání drog“ v Praze a Frankfurtu:  zkoumání možností sekundárního, kvalitativního, 

mezinárodního a mezijazykového výzkumu  

“Drug handling” in Prague and Frankfurt: questioning the horizons of secondary, qualitative, 

international, and interlingual research  

Anglicky (a solidně) psaná práce se zabývá nesmírně náročným tématem, neboť její těžiště 

spočívá v rovině metodologické. Problém, jak provádět sekundární kvalitativní analýzu, je tu 

totiž umocněn záměrem provést mezinárodní komparativní výzkum. Zřejmě to byla i moje 

skepse, která autora povzbudila k obsáhlému (samostatnému a hodnotnému) úvodu, který 

z mého pohledu dobře splnil přinejmenším legitimizační funkci. Dlužno dodat, že autor tuto 

svoji schopnost reflektovat metodologické problémy prokázal i v práci bakalářské a že 

výsledky diplomové práce jsou v našem prostředí inovativní. 

Autor čerpá z bohaté literatury, kterou dokáže kriticky zhodnotit a přetavit do poměrně 

hutného, i když ne vždy zcela přehledného textu. V české (možná poněkud zestručněné) 

podobě by mohl být publikován a zpřístupněn stále širší skupině zájemců o kvalitativní 

výzkum.  

Meritorní výsledky pro mě zase tak překvapivé nejsou, prostě ti dealeři ve Frankfurtu jsou 

trochu jiní (a v jiných kontextech), ostatně ta česká skupina nemůže být považována za příliš 

reprezentativní. Neumím posoudit, nakolik jsou autorovy výsledky pro Frankfurt „nové“ (v 

porovnání se studiemi zpracovanými „domorodci“), do jaké míry se potýkal s fenoménem 

„cizince“. Stále mě provokuje otázka, zda by nestačilo provést metaanalýzu dvou 

publikovaných studií… 

Avšak toto jsou otázky pro širší metodologickou debatu. Rozhodně nesnižují přínosy 

předložené práce: jejich řešení v obecnější poloze se může ukazovat jako důležitější 

v porovnání s velmi úzce zaměřenými dílčími výzkumy (atraktivita zkoumání strategií, resp. 

řečí pouličních dealerů snad již jednou pomine…). A koneckonců jedním z kritérií hodnocení 

práce je i to, zda je prostě chytrá. O tom nelze pochybovat, proto může podstoupit obhajobu 

a aspirovat na hodnocení „výborně“.                                       
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